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PORZADEK OBRAD:

1. Otwarcie posiedzenia

2. Informacje i komunikaty Dziekana

3' Przyjgcie protokofu z posiedzenia Rady Dziekariskiej z 19 wrze{inia2y23 r.
4. Komunikat Dziekana w sprawie blok6w kompetencyjnych
5' opinia Rady Dziekanskiej w sprawie korekty kierunkowych efekt6w uczenia sig
na kierunku psychologia, zgodnie z uwagami PKA - referuje dr hab. Adam Tarnowski, prof.
UMK

6' opinia Rady Dziekariskiej sprawie rozszerzenia warunk6w rekrutacji na kierunku
psychologia, dla os6b przyjmowanych w ramach przeniesienie z innych uczelni -referuje dr hab.
Adam Tarnowski, prof. UMK

7 ' opinia Rady Dziekanskiej sprawie rozszerzeniawarunk6w rekrutacji cudzoziemc6w na
kierunku psychologia - referuje dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK
8' Przyjpcie Raportu zbadafrlos6w absolwent6w wydzialuFilozofii i Nauk Spolecznych
UMK roku akademicki ego 2021/2022 przeprowadzonych 6 miesigcy od skoficzenia studi6w wraz
z rekomendacjami dzialah doskonal4cych wydzialowej Komisji ds. Jakosci Ksztalcenia -
referuje Prodziekan ds. ksztalcenia dr Anna Kola
9. Wolne wnioski



Posiedzenie Rady Dziekafiskiei wydziata FilozoJii i Nauk spolecznych rozpoczelo sig o
godzinie 13'15' Posiedzenie odbyto sig w budynku wFiNS przJ ul. Lwowskiej t (Instytut Naak

Pedagogicznych), sala 394 (II pigtro).

Adl
Przewodnicz4cy obrad,Dziekan dr hab. Radoslaw Sojak, prof. uMK, otworzylposiedzenie Rady

Dziekariskiej wydzialuFilozofii i Nauk Spolecznych i powital wsrystkich obecnych.
Nastgpnie glos zabtalaDr hab' DittaBaczala, profesor uMK, kt6ra zglosila sig do konsultacji

w sprawie protokolu posiedzenia Rady Dziekariskiej.

Dziekan poprosil zebranych o ewentualne uwagi dotycz4ce porz4dku obrad. czlonkowie
posiedzenia nie przedstaw ili Ladnych zastrze?efr.

Ad2

Dziekan poinformowal Radg Dziekarisk4 ,2e otrzymal propozycjg pelnienia funkcji prorektora w
zespole drugiego kandydata na JM Rektora uMK prof. Andrzeja Tretyna . Dziekan tg propozycjg
przyj4l.

Dziekan poruszyl temat spraw kadrowo-finansowych. poinformow al, Le bEdzie dyskutowal z
Dyrektorami Instytut6w o planach zatrudnienia na nastgpny rok.

Nastgpnie om6wil kwestig zmian w systemie bibliotecznym.
przewidywano likwidacig bibrioteki w collegium Minus, polEczenie
collegium Minus oraz redukcjg etat6w. Dziekan poinformow ar, ze po
zostal obecnie zawieszony. ostateczn e decyzje w tej sprawie bgd4
Rektorskiej.

Ad3

Zdi Ety z por z4dku obrad.

Ad4

Dziekan przedstawil czlonkom Rady Dziekariskiej pomysl na utworzenie blok6w
kompetencyjnych utworzony na podstawie katalogu zajg6 ogolno'niwersyteckich.

Prof' dr hab' Tomasz Kups powiedzial, 2e koncepcja, przedstaw ionaprzezDziekana, jest podobna
do tej, kt6ra byla omawiana w Inst5rtucie .Dziekanzaoferowal utworzenie migdzyinst5rtutowych blok6w
kompetencyjnych. czynno66 ta stanowila by wsp6ln4 promocjg dyscyplin i promocjg wydzialu w
calosci' Prof' dr hab' zbigniew Nerczuk poparl ten pomysl, argumentuj4c to tym, 2e jest to zgodne z
interesem Insgrtut6w, kt6re mai4 wsp6lny cel w zakres ie zapelnienia grup zajgciowych.

Zgodnie z tym systemem

bibliotek Collegium Maius z

liczny ch konsultacj ach temat

podjgte po spotkaniu Rady



Dr hab' DittaBaczala, prof. UMK zabralaglos w tej sprawie. podkreslila, 2e bloki kompetencyjne
powinny przede wszystkim umozliwia6 studentowi zdobycie okre6lonych umiejgtnosci, kt6re zostalyby
potwierdzone stosown5rm dokumentem, a prezentowany pomysl blok6w kompetencyjnych tego
wymogu nie spelnia' Profesor Baczalapoinformowala,Zeprowadzila rozrnowy z Insqrtutem Filozofii
w sprawie utworzenia bloku umozliwiajqcego studentowi uzyskanie uprawniefl do nauczania Etyki po
ukoiczeniu studi6w zzak'resuPedagogiki przedszkolnej i wczesnoszkolnej (sj). Dodatkowo, rozwazane
jest stworzenie bloku na kierunku Pedagogika specjalna. ukoriczenie tego bloku pr4mioslob y zar6wno
kompetencje, jak i kwalifikacje zawodowe.

Dziekan wyrazil swoje poparcie dla wspomnianego pomyslu, jednoczes nie zauwuzaj4c, ze
stworzenie blok6w kompetencyjnych wymaga opracowania oferty dydaktycznej, kt6ra stanowilaby
wizyt6wkg Wydziatu na otwartym vfku edukacyjnym dla student6w calego uniwersytetu . zgodnie z
koncepcj4 ptzyjgtqprzez Uniwersytet, ukofczenie bloku kompetencyjnego niekon iecniemusi nadawai
dodatkowe kwalifikacje , ale mastanowid potwierdzenie poszerzen iahoryzont6w poznawczych.

Prodziekan dr Anna Kola wypowiedziala sig na temat tej kwestii, zauwa7aj*c, 2e na
uniwersytecie istnieje kilka kierunk6w nauczycielskich, kt6rych studenci mog4 skorzy sta6 zoferty
omawianego bloku kompetencyjnego' Pani Prodziekan zaznaczyla, ie warto rozurairyc ograniczenie
dostgpnosci danego bloku kompetencyjnego. w ten spos6b liczbaos6b, kt6re b9d4 mogty przystqpi1 do
tego bloku, moZe by6 mniejsza, co uatrakcyjni blok.

Dziekan powiedzial, izwydzialbgdzie oferowal w tym semestrze dwa bloki kompetencyjne, po
ukoriczeniu kt6rych mozna jasno okresli6 jakie kompetencje uzyskal student.

Prodziekan Kola powiedziala,2e wybrany blok kompetencyjny powinien pozostawa6 aktywny
przez okres ttzechlat,bezmoZliwosci wycofania zajE6.Mialoto na celu zagwarantowanie studentowi,
2ebgdzie mial mozliwosi ukoriczenia wszystkich planowanych zajg6 i otrzymania certyfikatu po ich
zakoficzeniu, c o stan owi \oby zab ezpi e c zen i e d la uczestnik6w.

Dziekan dodatkowo zaznacryl, Le popieraprzekazywanie informacji pracownikom o mozliwosci
tworzenia nowych kurs6w, kt6re mog4 zostaldodane do blok6w kompetencyjnych. Jednak zalozeniem
wladz jest, aby unikad zwigkszania puli zajg6 og6lnouniwersyteckich. w praktyce oznacza to, ie je1li
zostanie zaproponowany nowy kurs, koniec znebgdzie zrerygnowanie z ju1istniej4cego.

Dziekan pozostawil uczestnikom i uczestniczkom posiedzenia wyb6r dw6ch blok6w
kompetencyjnych i poprosil o zgloszenie wybor6w do 30.1 1.2023 r.

Ad5

Dziekan zabralglos w kontekScie przeprowad zonejwizytacji polskiej Komisji Akredytacyjnej
(PKA) na kierunku Psychologia, podkreSlaj4c wyj4tkowo wysok4 oceng kierunku. Na prosbg



Dziekana, doktor habilitowany Maciej Trojan, profesor Uniwersytetu Mikolaja Kopernika,

przedstawil punkt dotycz4cy korekty kierunkowych efekt6w uczeniasig na kierunku Psychologia.

Profesor Trojan poinformowal, ze Rada Dyscypliny Psychologia jurzprzyjglaUchwalg odnosz4c4

sig do zmian treSci merytorycznych w efektach uczenia sig na tym kierunku.

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie.

Wobec braku glos6w w dyskusji Dziekan przeszedl do kolejnego punktu.

Ad6

Na proSbg Dziekana dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK zreferowal punkt dot. rozszerzenia

warunk6w rekrutacji na kierunku psychologia, dla os6b przyjmowanych w ramach przeniesienia z

innych uczelni.

Profesor Trojan powiedzial, Ze na kierunku Psychologia powielily sig przypadki przeniesieri z

innych uczelni. Poniewaz do tej pory w warunkach przeniesienia z innych uczelni decydowala Srednia

ze studi6w, przedstawiciele InstSrtutu Psychologii stwierdzili, 2e jest to malo miarodajny wskaZnik. W

nvi4zkuztym,Ze kierunek Psychologia jest oferowany w 163 szkolach na terenie calej Polski, Srednia

ocen moZe nie byi wskaZnikiem, kt6ry powinien decydowa6 o przeniesieniu. W rwi4zku z tym Insty,tut

zdecydowal sig wprowadzil rozmowg kwalifikacyjn4 jako dodatkowy element kontroli nad procesem

rekrutacji.

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie.

Prodziekan dr hab. MalgorzataFedorowicz-Kruszewska, prof. UMK wyrazi\a swoje poparcie dla

wprowadzenia rozmowy kwalifikacyjnej, argumentuj4c, 2e to dobre roznti4zanie, zwhaszcza z uwagi na

du24 liczbg wniosk6w dotycz4cych przeniesienia na kierunek Psychologia, najwigcej spo6r6d

wszystkich kierunk6w na Wydziale. Podkre5lila r6wniez, 2e wynik rozmowy kwalifikacyjnej stanowi

solidny argument, kt6ry mo2e by6 skutecznymnarzgdziem w odmowie przyjgciakandydata.

Dziekan zar z1dzil glos owani e.

W glosowaniu jawnym na 25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecnoSci 17 os6b, oddano

17 glos6w: 17 - TAK.

Ad7

Na proSbg Dziekana dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK zreferowal punkt dot. rozszerzenia

warunk6w rekrutacj i cudzoziemc6w na kierunku psychologia.

Profesor Trojan zauwaiyl, 2e dotychczas nie istniaty konkretne kryteria dotycz4ce warunk6w

rekrutacji cudzoziemc6w na kierunku Psychologia. Zaproponowal zatem wprowadzenie rozmowy

kwalifikacyjnej gl6wnie w celu oceny znajomo6ci iqzyka polskiego. Argumentowal, 2e rozmowa



kwalifikacyjna pozwolilaby realnie ocenid poziom znajornoSci jQzyka, gdy2 cho6 wymagany jest
certyfikat, nie zawsze jest to pewnosi co do faktycznej bieglosci kandydata.

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie.

Prof' dr hab' Krzysilof Rubacha zabral glos, podkreSlaj4c, Le rozmowakwalifikacyjna jest juZ
stosowana w Inst5rtucie Nauk Pedagogicznych i okazuje sig by6 skutecznym narzgdziem, pozwalaj4cym
naprzyjgcie kandydata na wlasnych warunkach.

W glosowaniu jawnym na 25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecnosci l7 os6b. oddano
17 glos6w: 17 - TAK.

Ad8

Na proSbg Dziekana Prodziekan dr Anna Kola zreferowala punkt dot. przyjgcia raportu zbadart
los6w absolwent6w wydzialu Filozofii i Nauk spolecznych uMK roku akademickiego 202112022.
Badania te zostaly przeprowad zone 6 miesigcy po ukofczeniu studi6w, a raport obejmuje rekomendacje
dzialaidoskonal4cych, przedstawione przezWydzialow4 Komisjg ds. Jako5ci Ksztalcenia.

Prodziekan Kola przedstawila szczeg6lowe dane wynikaj4ce z raportu dotycz4ce los6w
absolwent6w' Dodatkowo, poinformowala,2e udostgpnila wszystkie pliki na kanale Rady Dziekariskiej
w aplikacji Microsoft Teams.

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie.

wobec braku glos6w w dyskusji Dziekan zarzildzirglosowanie.

W glosowaniu jawnym na 25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecnoSci l7 os6b. oddano
17 glos6w: 17 - TAK.

Ad9

Profesor Jeziriski zaprosil czlonk6w Rady Dziekariskiej oraz wszystkich pracownik6w Wydzialu
na wyklad Profesora Boscha, planowany w Collegium Minus w dniu 20.11.2023 r., poSwigcony
tematowi dziennikarstw a mvzy cznego.

Dziekan r6wniez przekazal gratulacje dla Pani Profesor Marii Lewickiej, kt6ra zostala
uhonorowana nagrod4 Fundacji na Rzecz Nauki polskiej.

Wobec braku dalszych glos6w Dziekan zakohczylposiedzenie o godzinie 14:30.

,./' /,
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Protokolowala: Kseniia Korshunova

Konsultant protokolu: dr hab. DittaBaczala, prof. UMK
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